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Locuinţe modulare ca ajutor 
de la stat pentru sinistraţi

Guvernul va aproba scoaterea din
rezerva de stat a unor locuinţe modulare
pentru familiile afectate de inundaţii, a anunţat
miercuri premierul Viorica Dăncilă. “Am fost
informată în permanenţă de situaţia provocată
de fenomenele meteorologice care au afectat
mai multe zone din ţară. Efectivele MAI
intervin de aproape două săptămâni în
sprijinul populaţiei în judeţele în care s-au
produs inundaţii. În medie au acţionat zilnic
peste 14.000 de angajaţi ai Ministerului de
Interne. Le mulţumesc pentru toate eforturile
făcute şi pentru că vor interveni în continuare
pentru normalizarea situaţiei. În funcţie de
nevoile populaţiei şi solicitările autorităţilor
locale s-au efectuat transporturi cu apă
potabilă şi au fost montate locuinţe modulare
pentru familiile sinistrate. Continuăm sprijinul
pentru oamenii care au nevoie de ajutorul
nostru. În şedinţa de guvern de astăzi
aprobăm scoaterea din rezervele de stat a
unor locuinţe modulare şi a unor produse de
strictă necesitate şi acordarea acestora ca
ajutoare de urgenţă familiilor afectate de
fenomenele severe produse în judeţul Alba.
Guvernul este pregătit să trimită în toate
zonele afectate ajutoare de urgenţă şi
produse de strictă necesitate pentru sprijinirea
populaţiei pe baza solicitărilor venite din
teritoriu”, a spus premierul la începutul
şedinţei de Guvern. 

Noi modificări în traficul 
din Constanța!

Primăria Municipiului Constanța, prin SC
Confort Urban SRL, va muta zilele acestea
câțiva metri mai jos trecerea de pietoni de pe
strada Adamclisi, la intersecția cu strada
Suceava. Administratorul drumului public a
luat această decizie după o monitorizare
atentă a zonei în urma căreia s-a concluzionat
că traficul este îngreunat și din cauza faptului
că trecerea de pietoni era prea aproape de
intersecție, implicit și de sensul giratoriu.

30.000 de flori 
înfrumusețează Țara Piticilor
din Parcul Tăbăcărie. 

Primăria Municipiului Constanța, prin
Regia Autonomă Exploatarea Domeniului
Public și Privat, a plantat, în Țara Piticilor din

Parcul Tăbăcărie, mai multe specii de flori
printre care se numără crăițe, salvie, begonie,
gazanie, verbina și impatiens (sporul casei).
Spațiul verde din Țara Piticilor va fi întreținut
de un sistem propriu de irigație modern,
programat electronic. Prima parte a acestui
sistem a fost deja realizată, conducta fiind
adusă până la intrarea în parc, iar în curând
încep lucrările pentru montarea instalației pe
toată suprafața acestuia. De asemenea, a fost
demarată procedura de licitație pentru
amenajarea unui teren de mini-fotbal cu
gazon sintetic și a unui teren de baschet dotat
cu panouri profesionale.

Pe scurt.

În ședința Senatului din
11 iunie a.c., senatorul
Ștefan Mihu a adresat o

interpelare Ministrului
Transporturilor, Răzvan Cuc.
Senatorul constănțean solicită
ministerului informații și măsuri
privind asigurarea
funcționalității serviciilor
RADIONAV, în condițiile în
care ministerul a hotărât
recent dizolvarea acestei
instituții. Redăm integral
interpelarea senatorului
constănțean:

„După cum este cunoscut,
recent, Ministerul
Transporturilor a decis
dizolvarea RADIONAV,
furnizorul de până acum al
serviciilor radio-navale pentru
porturile românești la Marea
Neagră. Măsura a fost
anunțată fără a se preciza, în
vreun fel, situația serviciului de
radiocomunicații aferent, în
sensul preluării acestuia de
către o altă instituție!

Menționăm că la nivelul
anului 2018, Ministerul Transporturilor
a pus în dezbatere un proiect de lege
care preconiza preluarea activității
personalului și patrimoniului
Companiei Naționale de
Radiocomunicații Navale-/ RADIONAV
de către Autoritatea Navală Română
(ANR). Ulterior, Ministerul
Transporturilor a renunțat să mai
promoveze proiectul de lege și a
decis, așa cum am menționat deja,
dizolvarea RADIONAV, fără a furniza

alte explicații și, nota bene, fără să fi
asigurat plata salariilor personalului
RADIONAV, de mai bine de 3 luni.

Nu ar fi prima dată când
Ministerul Transporturilor se
dovedește, din păcate, mult prea
reținut atunci când vine vorba să
furnizeze o informație de interes
public evident. Avem în vedere nu
doar angajații RADIONAV, ci o sferă
mult mai largă de beneficiari interni și
externi ai serviciilor oferite de

RADIONAV, inclusiv din
perspectiva facilităților oferite
de porturile românești la
Marea Neagră.

Vorbim aici de un serviciu
public de interes național și
internațional, având drept
finalitate, printre altele,
protejarea și salvarea de vieți
omenești pe mare, prin
furnizarea de informații,
precum: îndeplinirea
angajamentelor de trafic de
radiocomunicații navale de
apel, pericol/alarmare și
salvare, asumate de România
prin convențiile internaționale
în domeniu, la care este parte;
avertizarea instituțiilor
românești abilitate să ofere
asistență, în caz de nevoie;
transmiterea de avize pentru
navigatori, inclusiv avize de
navigație de tipul tragerilor
/exercițiilor militare din zona
maritimă a României ;
transmiterea de informări
meteo etc.

Față de cele de mai sus,
vă adresăm rugămintea, stimate
domnule ministru, să ne precizați
măsurile avute în vedere de Ministerul
Transporturilor privind asigurarea
deplinei funcționalități a serviciilor de
radiocomunicații navale oferite de
RADIONAV, în acord cu interesele
țării noastre privind asigurarea unui
trafic modern și în deplină siguranță în
spațiul maritim și fluvial românesc,
precum și cu angajamentele
internaționale ale României.“

Interpelare a senatorului Ștefan Mihu adresată Ministrului Transporturilor

Ce se întâmplă cu serviciile
radio-navale după

desființarea RADIONAV?

Declarație politică a deputatului constănțean George Vișan:

Politicienii români s-au raportat 
la R. Moldova ca la un trend

Deputatul George Vișan a făcut,
miercuri, o declarație politică în
legătură cu actuala situație din
Republica Moldova.

Redăm integral textul declarației
deputatului PSD constănțean.

„Politicienii români s-au raportat la
R. Moldova ca la un trend care la un
moment dat ar putea calibra discursul
politic în favoarea lor. Există infime
referiri directe și constante, nu doar
sporadice și superficial-contextuale, la
situația socială de acolo, altele decât
luările de poziție când administrația de
peste Prut intră în vreo criză
guvernamentală, parlamentară sau
bancară - cum a fost faimosul furt de
la Chișinău. 

Generalizez poate cu indulgență
o situație ce se poate schimba pe
viitor dacă ne vom schimba
perspectiva în bine în ceea ce
privește acest minunat colț de lume,

cu bune și cu rele, bineînțeles. 
Nu ne propunem să generalizăm,

pentru că sunt și excepții de la
această observație, dar trebuie să ne
asumăm un eșec recent cu privire la
optica noastră, la felul de a vedea R.
Moldova prin prisma strict a unor
interese de PR sau politice. 

Situația actuală din R. Moldova
este destul de îngrijorătoare și ea
reflectă lipsa noastră de atenție
sporită într-o zonă extrem de sensibilă
geopolitic și istoric. R. Moldova a fost
pentru noi toți un trend, un moft, din
care relațiile organice, instituționale au
stagnat în ciuda unor eforturi
considerabile din partea unora în
această direcție. 

Această opinie nu este un atac
fără rațiune sau o trecere frivolă în
revistă a unor chestiuni arzătoare ci
mai degrabă cheamă la un apel de
asumare a unui eșec românesc în R.

Moldova, dată fiind situația actuală și
de redefinire a unor alte tipuri de
relații solide care să nu se desfășoare
sub imboldul unui trend sau al altor
pasiuni trecătoare. 

Românii cunosc puține despre R.
Moldova și cetățenii români de peste
Prut. Mulți politicieni români, din toate
partidele, cunosc chiar mai puține
lucruri decât românul de rând. Un apel
către o normalitate organică este
necesar pentru a înțelege R. Moldova
cu dragoste, nu doar geopolitic și
geostrategic, din când în când, dacă
dă bine la CV-ul politicianului
mediocru ce digeră tot ce primește în
materie de substanță politică a
actualității. 

Să nu uităm că noi suntem alături
de acum și pururea de R. Moldova.
Să sperăm că și de peste Prut vom
primi, vreodată, vreun astfel de
mesaj.“ 

Senatorul PSD de Constanța, Ștefan Mihu


